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Ghetea: Sunt convins ca anii viitori vom avea în continuare crestere pe zona de

creditare

Perspectiva creditarii în România este una pozitiva, dat fiind faptul ca România va beneficia de o serie de

facilitati europene, fonduri rambursabile si nerambursabile, iar anii viitori vom avea în continuare crestere

pe aceasta zona, a declarat, miercuri, Radu Gratian Ghetea, presedinte al Consiliului de Administratie al

Libra Internet Bank si presedinte de onoare al Asociatiei Române a Bancilor.

 

"Perspectiva creditarii în opinia mea este una pozitiva, pentru ca, în primul rând, sa nu uitam ca România va

beneficia în viitorul apropiat de o serie de facilitati europene, fonduri, sigur sunt si fonduri nerambursabile, dar

sunt si fonduri rambursabile, si în foarte multe cazuri întreprinderile mici si mijlocii, dar si marile companii au

nevoie de o finantare de completare pentru a-si duce la îndeplinire proiectele pe care le au în vedere. În ceea ce

priveste persoanele fizice, este normal ca atunci când ai o perspectiva de crestere economica, când ai o perspectiva

de crestere a investitiilor în diverse domenii, sa te astepti si la o crestere a numarului de salariati si a veniturilor

acestora(...) Şi as face o paranteza spunând ca înca persista sentimentul proprietatii si lumea îsi doreste sa-si faca o

casa, sa-si schimbe casa, sa aiba o casa mai buna, deci cred ca va mai dura înca cinci pâna în zece ani aceasta

tendinta(...) Considera ca ne aflam într-un moment în care cererile de credite vor creste. Sunt convins ca anii viitori

vom avea în continuare crestere pe zona de creditare", a spus Ghetea la "FinConf Romania, eveniment organizat de

BusinessMark, cu suportul Asociatiei Române a Bancilor.

 

În ceea ce priveste sursele de finantare, el a mentionat economiile populatiei, dar si fondurile bancilor, proprii sau

atrase.

 

"În ceea ce priveste sursele pentru creditare, de unde bani? Economiile populatiei prezinta o baza pentru creditare,

dar, dintotdeauna, sistemul bancar românesc, structura pe care o are, cu banci puternice straine si banci locale care

s-au dezvoltat foarte frumos si care au din ce în ce mai multa credibilitate, atât la actionari cât si la partenerii de

afaceri, dintotdeauna spunem ca în sistemul bancar românesc când a fost nevoie de fonduri, când a fost nevoie de

finantare, acesti bani au venit, fie prin intermediul actionarilor bancilor cu capital strain fie prin atrageri directe de

catre bancile românesti a unor fonduri de pe pietele internationale", a punctat Radu Ghetea.

 

Pe de alta parte, din perspectiva creditarii antreprenorilor români, Codin Negovan, head of Sales Network,

Business Banking, ING Bank România, a subliniat ca primele noua luni "cu siguranta au fost fost bune" si datorita

faptului ca economia si-a revenit mai repede decât se astepta multa lume, dar si pentru ca zona antreprenoriala a

ramas una efervescenta.

 

"De exemplu, în primele sase luni ale anului au fost înfiintate cu 62% mai multe companii decât în aceeasi

perioada a anului trecut. De asemenea, sanatatea companiilor dupa iesirea din lockdown a fost mult mai buna decât

ne asteptam si, coroborat cu nivelul redus al dobânzilor, creditarea a crescut sustinut, bineînteles sprijinita si de

programul guvernamental IMM Invest", a explicat el.

 

Negovan a mentionat însa ca, în ceea ce priveste perioada urmatoare, reprezentantii bancii sunt putin mai

ponderati, desi exista premise foarte bune de crestere a creditarii si pentru a sprijini antreprenorii în planurilor lor

de dezvoltare prin Planul National de Redresare si Rezilienta si prin IMM Invest, care va continua în 2022.

 

"Dar nu trebuie sa uitam, si deja efectele se simt în trimestrul 4 al acestui an, ca inflatia, indusa de cresterile de

preturi, problemele din lanturile de aprovizionare, care persista si ne asteptam sa mai persiste si anul viitor,

instabilitatea sanitara, pentru ca foarte probabil în România vom mai avea valuri de crestere a numarului de cazuri

de Covid, si instabilitatea politica ar putea afecta însasi apetitul companiilor de a investi în dezvoltare comerciala
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sau în zona de investitii, chiar daca fondurile sunt la dispozitie si bancile sunt mai mult decât dispuse sa ajute. Şi

asta din pacate deja se simte în acest trimestru. Creditarea a încetinit, dar speram ca odata cu rezolvarea, încet,

încet, a problemei sanitare si stabilitatea politica restabilita, vom reusi sa revenim pe un trend de crestere

economica accelerata si astfel si a creditarii bancare", a mai afirmat oficialul ING Bank România.
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